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Cuprins: 

 Sindicatele din Educatie cer Guvernului sa anunte cat mai repede ce se intampla 

cu salariile profesorilor 

 Turcan: "Salariul minim in Romania este mic si trebuie sa creasca". Cand incep 

negocierile cu sindicatele si patronatele 

 Informare sedinta CA Casa Nationala de Pensii Publice 

 Romania ia lectii de la Banca Europeana de Investitii: acord pentru perioada 

2021-2027 intre Guvern si BEI 

 BNR critica modul in care s-a facut liberalizarea pietei energiei: Preturile au luat-

o razna si trag inflatia in sus 

 Sistem informatic pus la punct de Ministerul Muncii pentru solutionarea on-line 

a solicitarilor primite de la cetateni 

 Sedinta de lucru cu ministrii Sanatatii si Educatiei, convocata de Iohannis pe tema 

inceperii noului an scolar 

 Conferinta de presa sustinuta de ministrul Cseke Attila, la ora 15,00 

 ASF: Aplicatie online destinata procesului de autorizare pe piata financiara non-

bancara 

 S-a incheiat sedinta CSAT, trimitem iar soldati in Afganistan: Vom aduce 

jurnalisti si magistrati afgani si s-a infiintat un nou Comitet 

 Marcel Ciolacu anunta ce va contine motiunea de cenzura pe care o va depune 

PSD 

 Subventiile pentru partide ar putea scapa in totalitate de sub control. Guvernul 

Citu a propus o suplimentare record 
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 Noi masuri pentru simplificarea achizitiilor publice, adoptate de Guvern. 

Schimbare cu impact major in domeniul licitatiilor 

 Guvernul a aprobat alocarea a 3 miliarde de lei pentru finalizarea lucrarilor de 

investitii finantate prin PNDL II 

 Consiliul Concurentei cere eliminarea unor restrictii la infiintarea firmelor de 

contabilitate. CECCAR se opune 

 Masura 2: Incep noi contractari pe bugetul disponibil. Pana la ce numar RUE vor 

cobori platile in lista (surse) 

 Raed Arafat anunta o 'zi istorica' pentru sistemul de urgenta din Romania 

 Medicii de familie care isi vor vaccina anti-Covid pacientii la domiciliu sau in 

ambulatorii vor primi intre 40 si 60 de lei 

 Care sunt intrebarile din formularele de vaccinare din scoli. Se distribuie in 13 

septembrie si trebuie completate de parinti 

 UPDATE EXCLUSIV Romprest accepta sa asigure serviciile de salubritate din 

Sectorul 1 la jumatatea pretului cerut la inceputul anului. Pana la sfarsitul 

saptamanii va fi incheiat un protocol intre companie si autoritatea locala/ 

Reprezentant Romprest: Reducerea de pret vine din reducerea de prestatii 

 APIA a demarat plata ajutorului de stat in valoare de 11,7 milioane de lei, in 

sectorul cresterii animalelor 

 Romania primeste ratingul 'exceptional' pentru productia agricola: trei culturi 

bat orice record 

 Opt din zece angajati romani iau in calcul sa munceasca si dupa iesirea la pensie 

(sondaj) 

 Klaus Iohannis participa vineri, la Chisinau, la manifestarile dedicate implinirii a 

30 de ani de independenta a Republicii Moldova 

 Pretul petrolului creste in fiecare zi: s-au intors vremurile bune dinaintea 

pandemiei 
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 Sindicatele din Educaţie cer Guvernului să anunţe cât mai repede ce 

se întâmplă cu salariile profesorilor 

Guvernul României trebuie să anunţe cât mai repede dacă vor fi majorate salariile în 

educaţie, în caz contrar tăcerea autorităţilor va fi interpretată ca o invitaţie la proteste, se 

arată într-un comunicat comun al Federaţiei Sindicatelor Libere din Învăţământ (FSLI) şi 

Federaţiei Sindicatelor din Educaţie "Spiru Haret", remis, marţi, AGERPRES. 

 

"Premierul României, domnul Florin Cîţu, a anunţat, din nou, fără a da dovadă că ar avea 

o minimă doză de părere de rău, că salariile din sistemul de învăţământ românesc nu vor 

fi majorate în acest an, în urma deciziei luate la începutul anului de a îngheţa toate 

salariile în sectorul bugetar în anul 2021. A fost poate cel mai vehement şi triumfalist 

"NU" exprimat până acum în raport cu solicitările pe care le-am înaintat Guvernului 

României", se arată în comunicat. 

 

Sindicaliştii arată că oamenii din învăţământ sunt revoltaţi - pe bună dreptate - pentru 

că văd că realitatea nu are nicio legătură cu declaraţiile premierului în ceea ce priveşte 

"consistenta" creştere economică. Când merg la piaţă sau când îşi plătesc utilităţile 

constată că ceea ce afirmă şeful Executivului este o diversiune/ lipsă de documentare/ 

tratare cu dispreţ a acestora/, subliniază federaţiile sindicale. 

 

Potrivit acestora, majorările salariale acordate în ultimii doi ani cadrelor didactice au fost 

anihilate de inflaţia recunoscută oficial de Banca Naţională a României şi de creşterea 

preţurilor la produsele de bază şi la utilităţi. 

 

Aceste majorări salariale, care ar fi trebuit deja să fie acordate, ar însemna o creştere a 

veniturilor între 250 şi 500 de lei pe lună. 

 

"Opinia publică trebuie să înţeleagă faptul că un profesor debutant are în acest moment 

un salariu de doar 2.300 de lei pe lună. O chirie minimă pentru o garsonieră îl lasă pe 

acest tânăr cu jumătate sau chiar un sfert din salariu (fără a lua în calcul oraşe precum 

Bucureşti sau Cluj), prin urmare, cine poate să aibă un trai decent cu 1.000 de lei pe lună, 

bani din care mai are de plătit şi facturile utilităţilor, haine, cărţi, cursuri de 

perfecţionare?  
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Chiar şi în aceste condiţii de umilire salarială, majorarea care ar fi trebuit să se acorde în 

anul 2020, a fost "sărită" şi anul acesta! Atitudinea guvernanţilor care dau astfel de salarii 

profesorilor este una cinică, dacă nu cumva chiar iresponsabilă!", spun sindicatele. 

 

Salariaţii din învăţământ aşteaptă informaţii oficiale legate de ceea ce se va întâmpla 

anul viitor referitor la aplicarea Legii nr. 153/2017. 

 

"Prim-Ministrul României trebuie să spună public şi de îndată, dacă Legea nr. 153/2017 

se va aplica, anul viitor, pentru angajaţii din învăţământ. Orice amânare naşte suspiciuni, 

asta pentru că, în câteva zile, la Ministerul Finanţelor Publice începe "creionarea" 

Proiectului de buget pentru anul 2022. Tăcerea guvernanţilor poate fi interpretată de 

salariaţii din învăţământ ca o invitaţie la declanşarea acţiunilor de protest", se mai arată 

în comunicat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Turcan: "Salariul minim în România este mic şi trebuie să crească". 

Când încep negocierile cu sindicatele şi patronatele 

Salariul minim pe economie în România este mic şi trebuie să crească, iar negocierile cu 

sindicatele şi patronatele pe această temă vor începe în septembrie, a declarat, miercuri, 

25 august, ministrul Muncii, Raluca Turcan, în cadrul unor declaraţii de presă. 

 

Ministerul Muncii a anunţat patronatele şi sindicatele să se pregătească pentru 

demararea negocierilor cu privire la nivelul salariului minim de la începutul lunii 

septembrie. 

 

"Eu o să vă spun câteva principii, ca să fie lucrurile foarte clare. Unu: cred că salariul 

minim trebuie să crească şi cred că este mic în România", a spus Turcan. 

 

Ea a fost întreruptă de jurnalişti, care au întrebat-o cât este salariul minim, întrebare la 

care, marţi, ministrul Finanţelor, Dan Vîlceanu, nu a ştiut să răspundă. 

 

 

https://ziare.com/raluca-turcan/
https://ziare.com/ludovic-orban/stiri-ludovic-orban/orban-tradare-raluca-turcan-sibiu-pnl-1693927
https://ziare.com/florin-citu/stiri-florin-citu/florin-citu-dan-vilceanu-ezitari-gafa-1696750
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"Vă daţi seama că îl cunosc şi am negociat creşterea salariului minim brut la 2.300 de lei. 

Putem fi un pic serioşi, vă rog, am nişte lucruri de spus. Vreau să clarific punctul de 

vedere cu salariul minim", a răspuns Turcan. 

"Deci unu: trebuie să crească pentru că este mic şi 2.300 brut este puţin, în condiţiile în 

care avem şi un fenomen îngrijorător de muncă nedeclarată sau muncă subdeclarată, 

ceea ce face ca, de fapt, oamenii să fie privaţi şi în privinţa salariului pe care îl primesc în 

mână, şi în privinţa contribuţiilor la sistemul de pensii. De asemenea, această creştere a 

salariului minim trebuie făcută predictibil şi să nu conducă la o avalanşă de concedieri şi 

de pierderi de locuri de muncă", a arătat Turcan. 

 

Ea a amintit că există 120.000 de noi locuri de muncă create de la începutul anului, cele 

mai multe fiind pe perioadă nedeterminată. 

 

"În materie de majorări de pensii, nu vor intra în capcana nefericită pe care a întins-

o PSD în decursul timpului şi anume de a face speculaţii la televizor despre creşterea 

pensiilor şi practica să dea rateuri. Majorările de pensii se vor face atunci când se ia 

decizia şi se anunţă. Este nedrept să face speculaţii la televizor pe tema pensionarilor", a 

mai spus ministrul. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Informare sedință CA Casa Națională de Pensii Publice 

Astăzi, 25 august 2021, a avut loc ședința Consiliului de Administrație al Casei 

Naționale de Pensii Publice având pe Ordinea de zi  Raportul Explicativ al execuției 

bugetului asigurărilor sociale de stat la data de 30.06.2021. 

Lucrările au fost conduse de dl. Daniel Baciu, președintele CNPP.  

După cum se poate observa din situația anexată, deficitul CNPP pe prima jumătate a 

anului este de 2 miliarde de lei, în condițiile unei subvenții de la bugetul de stat de 8 

miliarde. Aceste cifre demonstrează că sistemul nu se poate întreține singur, iar până la 

sfârșitul anului deficitul poate să ajungă la 4 miliarde, în condițiile unei subvenții cel 

puțin de 16 miliarde lei. Cu alte cuvinte, o eventuală majorare a pensiilor în viitorul 

apropiat este pusă sub semnul întrebării... 

https://ziare.com/psd/
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La punctul Diverse, președintele CNPP a prezentat ca pe o epocală realizare a ministrului 

Muncii,   adoptarea în ultima ședință de Guvern a OUG nr.90/2021 prin care s-a aprobat, 

într-un final, suplimentarea personalului structurilor teritoriale cu 1000 de angajați, 

pentru evaluarea dosarelor de pensii. Potrivit șefului CNPP, procedura de recrutare a 

început deja, în cursul zilei de mâine 26 august 2021, casele teritoriale de pensii vor afișa 

anunțurile privind concursurile de angajare. Salariile vor fi între 2500 și 3500 lei net, în 

funcție de anii de vechime, de la debutant la treapta 5. Vor fi 800 de posturi pentru 

studii superioare și 200 pentru studii medii. 

Se estimează ca toate concursurile să fie organizate procedură simplificată, astfel încât 

până la jumătatea lunii septembrie  angajările să fie finalizate.  

Până în prezent au fost evaluate peste 511 000 de dosare din cele aproximativ 5  

milioane, iar până la sfârșitul anului viitor se speră ca acestea să fie finalizate. 

 Principiile care vor fi aplicate sunt: la număr egal de puncte acumulate – pensii egale 

și nicio pensie nu va fi micsorată. 

De asemenea, așa cum a mai anunțat, la formula de calculare a pensiilor se vor avea în 

vedere și orele suplimentare efectuate, acordul global, acord individual și diverse 

indemnizații. 

În altă ordine de idei, s-a ridicat problema consultării membrilor CA privind orice 

modificare a legislației care privește activitatea CNPP  precum și problemele privind 

rectificarea bugetară. 

 

 România ia lecții de la Banca Europeană de Investiții: acord pentru 

perioada 2021-2027 între Guvern și BEI 

În ședința de Guvern de miercuri a fost aprobat memorandumul de înțelegere propus 

de Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene pentru colaborarea dintre Guvernul 

României și Banca Europeană de Investiții (BEI) în vederea sprijinirii proiectelor cu 

finanțare europeană 2021-2027, informează Mediafax. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/guvern_217.html
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Rezultat în negocierilor purtate de către oficialii MIPE cu reprezentanții Băncii Europene 

de Investiții, documentul stabilește modalitatea prin care BEI va acorda asistența tehnică 

României în perioada de programare 2021-2027 în vederea realizării obiectivelor din 

cadrul Acordului de Parteneriat, a agendei de reforme structurale, a investițiilor în 

sectorul public, creșterii absorbției fondurilor europene, precum și pregătirii următoarei 

perioade de programare. 

Potrivit acordului, Guvernul României va beneficia de sprijinul și expertiza unor experți 

din cadrul unor reputate instituții financiare internaționale și BEI în două domenii de 

intervenții, respectiv pentru: 

 nevoile orizontale, și anume: creșterea capacității administrative a autorităților de 

management, organismelor intermediare şi a altor beneficiari publici pentru 

identificarea, pregătirea şi implementarea proiectelor; gestionarea procesului de 

închidere a Programelor Operaţionale finanțate în cadrul perioadei de 

programare 2014 – 2020; 

 consultanţă pentru echipele de proiect şi departamentele implicate în pregătirea, 

gestionarea şi implementarea proiectelor; 

 training; 

 identificarea aspectelor legate de guvernanţă, simplificarea şi eficientizarea 

cadrului legislativ şi de reglementare naţional aferent absorbţiei fondurilor UE; 

 îndeplinirea condițiilor favorizante, precum și pentru nevoile specifice referitoare 

la implementarea programelor operaţionale: monitorizare, evaluare, pregătire şi 

implementare; asigurarea unor experţi care să sprijine pregătirea şi 

implementarea proiectelor; sprijin metodologic pentru pregătirea ghidurilor 

necesare pentru pregătirea şi implementarea proiectelor. 

„Ținând cont de rezultatele obținute în perioadele de programare precedente cu 

sprijinul partenerilor noștri, memorandumul aprobat azi reprezintă o asigurare pentru o 

mai bună îndeplinire a obiectivelor pe care România și le propune prin investițiile din 

fonduri europene în perioada de programare 2021-2027.  
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La fel ca și în cazul acordului cu Banca Mondială, contribuția partenerilor noștri joacă un 

rol-cheie pentru beneficiari, ministere și autoritățile de management atât în procesul de 

pregătire a documentelor strategice, precum și în implementarea reformelor și a 

proiectelor”, a explicat secretarul de stat Marius Vasiliu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 BNR critică modul în care s-a făcut liberalizarea pieței energiei: 

Prețurile au luat-o razna și trag inflația în sus 

Banca Națională a României critică modul în care s-a făcut liberalizarea pieței energiei. 

Purtătorul de cuvânt al Băncii Naționale a declarat la Știrile Amiezii că acest proces a fost 

mult întârziat. Asta a făcut ca prețurile la energie să crească exagerat și să tragă inflația 

în sus. 

Dan Suciu, purtător de cuvânt al BNR: Din perspectiva noastră considerăm ca este doar 

un puseu inflaționist venit din prețurile la energie care au luat o razna din motive 

obiective și subiective. 

Nici noi n-am avut predictibilitate în a pune în estimările și prognozele noastre aceste 

evoluții. Au crescut prețurile pe tot parcursul anului în toată lumea, la combustibil s-au 

dublat, barilul era 40 de dolari în iulie, acum e 80. Unitatea de măsura pentru gaze, avem 

o dublare a costurilor. Lucrurile s-au întâmplat pe plan mondial, la noi s-a dublat această 

evoluție cu o liberalizare mult întârziată și o dezorganizare a procesului de liberalizare. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Sistem informatic pus la punct de Ministerul Muncii pentru 

soluţionarea on-line a solicitărilor primite de la cetăţeni 

Ministerul Muncii demarează împreună cu Agenţia Naţională pentru Plăti şi Inspecţie 

Socială (ANPIS) şi Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR) un proiect de 

investiţii pentru realizarea sistemului informatic care să permită interacţiunea on-line a 

cetăţeanului cu ministerul şi cu instituţiile aflate în subordine, coordonare sau autoritate. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/consumatori/romanii-se-plang-de-facturi-uriase-la-energie-electrica-secretar-de-stat-cel-mai-ieftin-mw-de-energie-este-cel-pe-care-nu-l-consumam-1643547
https://www.digi24.ro/stiri/economie/consumatori/nereguli-la-facturile-de-curent-si-gaze-peste-10-mii-de-romani-s-au-plans-la-anre-in-primele-sase-luni-ce-amenzi-a-dat-institutia-1644687
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Practic, printr-un singur punct de contact - portalul MMPS, se va asigura: depunerea on-

line a cererilor de beneficii şi de servicii sociale, posibilitatea de consultare on-line a 

dosarelor de către orice cetaţean sau întreprindere, precum şi posibilitatea constituirii 

dosarelor electronice ale beneficiarilor de servicii sociale şi, implicit, optimizarea şi 

modernizarea activităţii asistenţilor sociali, prin implementarea unui modul de 

management de caz, care va permite şi introducerea datelor prin terminale mobile (ex. 

pentru ancheta socială), arată un comunicat de presă al Ministerului Muncii. 

 

„Ne dorim să facilităm accesul oamenilor la o gamă largă de servicii publice electronice: 

asistenţă, consiliere şi îndrumare, fără a mai fi necesară deplasarea la ghişeu. Acest Hub 

de servicii pune bazele unei administraţii publice moderne şi eficiente prin asigurarea 

interacţiunii unice cu cetăţenii şi întreprinderile, dar şi prin crearea unei platforme de 

interconectare între minister şi instituţiile din subordine”, a declarat ministrul Raluca 

Turcan, potrivit sursei citate. 

 

Proiectul de investiţii „HUB DE SERVICII MMPS - SII MMPS”, aprobat în şedinţa de 

Guvern de astăzi, are o valoare totală de 133.137.000 lei, 85% din sumă provenind din 

fonduri externe nerambursabile, iar restul de la bugetul de stat, prin bugetele 

Ministerului Muncii şi Protecţiei Sociale şi Ministerului Cercetării, Inovării şi Digitalizării. 

 

Concret, „HUB DE SERVICII MMPS - SII MMPS” va permite: 

 

-depunerea on-line a cererilor de beneficii de asistenţă socială şi servicii sociale, prin 

intermediul unui singur punct de contact cu cetăţeanul – portalul MMPS; 

-crearea modulul e-Asistenţă Socială; 

-posibilitatea de consultare on-line a dosarelor de către orice cetaţean sau întreprindere; 

-constituirea dosarelor electronice ale beneficiarilor de servicii sociale şi, implicit, 

optimizarea şi modernizarea activităţii asistenţilor sociali, prin implementarea unui 

modul de management de caz, inclusiv prin culegerea/introducerea de date prin 

terminale mobile (ex. pentru ancheta socială), care va permite totodată crearea şi 

consolidarea diverselor formulare electronice şi crearea bazelor de date electronice 

interoperabile (la nivel de CNP) pentru diferitele tipuri de servicii; 

-creşterea accesibilităţii serviciilor publice electronice care urmează a fi furnizate de 

către MMPS şi instituţiile sale, în fapt măsuri de optimizare şi debirocratizare; 

 

https://ziare.com/social/servicii/
https://ziare.com/raluca-turcan/
https://ziare.com/raluca-turcan/
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--asigurarea mecanismelor de prevenţie, de semnalare automată a suspiciunii de fraudă; 

furnizarea de date corecte (prin eliminarea erorilor, redundanţelor şi/sau tentativelor de 

fraudă) celor care gestionează fondurile publice destinate indemnizaţiilor sociale, 

beneficiilor sociale, pensiilor, ajutorului de şomaj, prestării serviciilor sociale, acordării 

ajutoarelor etc., în domeniile de activitate specifice MMPS şi totodată obţinerea unor 

rapoarte optimizate pentru fundamentarea deciziilor şi politicilor din domeniile muncă, 

familie şi protecţie socială, la nivel naţional; 

-asigurarea interoperabilităţii sistemelor informatice în plan intern (între departamentele 

MMPS şi instituţiile aflate în subordinea/sub autoritatea/în coordonarea MMPS), 

naţional (între MMPS şi instituţiile aflate în subordinea/sub autoritatea/în coordonarea 

MMPS şi alte instituţii centrale şi locale) şi european (cu sisteme omoloage de la nivel 

European, cu Registrele Europene); 

-gestionarea unitară a informaţiilor cu privire la beneficiarii de drepturi de securitate 

socială acordate acestora din fonduri publice. 

 

Durata de implementare a proiectului este de 3 ani. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Şedinţă de lucru cu miniştrii Sănătăţii şi Educaţiei, convocată de 

Iohannis pe tema începerii noului an şcolar 

Preşedintele Klaus Iohannis a convocat, joi, o şedinţă de lucru privind începerea noului 

an şcolar, la care vor participa ministrul Sănătăţii, Ioana Mihăilă, şi ministrul Educaţiei, 

Sorin Cîmpeanu. 

 

Potrivit Administraţiei Prezidenţiale, şedinţa a fost convocată pentru ora 17,00, la Palatul 

Cotroceni. 

 

La finalul şedinţei, şeful statului va susţine o declaraţie de presă (oportunităţi de imagine 

pentru cameramanul şi fotograful oficiali; declaraţia va fi transmisă presei prin sistemul 

unic de transmisiune în direct şi pe site-ul Administraţiei 

Prezidenţiale: https://bit.ly/LIVEPR).  

(Sursa: Agerpres) 

https://bit.ly/LIVEPR


CNSLR Fratia |  Revista Presei 26 august 2021 11 

 

 Conferinţă de presă susţinută de ministrul Cseke Attila, la ora 15,00 

Ministrul Dezvoltării, lucrărilor publice şi administraţiei, Cseke Attila, va susţine o 

conferinţă de presă, joi, la ora 15,00, la sediul MDLPA, pe tema aprobării construcţiei 

primelor creşe noi, anunţă Serviciul Comunicare al ministerului.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 ASF: Aplicaţie online destinată procesului de autorizare pe piaţa 

financiară non-bancară 

Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF) a lansat un instrument online care 

facilitează procesul de autorizare pe piaţa financiară non-bancară şi care face parte din 

strategia instituţiei de digitalizare a activităţii sale, a anunţat, joi, ASF. 

 

Noua secţiune a rubricii Autorizări, găzduită pe site-ul Autorităţii, pune la dispoziţia 

celor interesaţi o listă cu toate documentele necesare în procesul de autorizare pe toate 

cele trei pieţe, precum şi cu toate actele normative care guvernează acest proces. 

 

"Aşa cum am promis la preluarea mandatului, aducem soluţii noi, digitale, pentru a veni 

atât în sprijinul cetăţenilor, cât şi al companiilor. ASF trebuie să fie o instituţie care să 

lucreze în interesul consumatorului, iar acest nou instrument online reprezintă unul 

dintre proiectele pe care le-am realizat în acest sens", a declarat preşedintele Autorităţii 

de Supraveghere Financiară, Nicu Marcu. 

 

Preşedintele ASF a precizat că, în perioada următoare, noua secţiune online destinată 

procesului de autorizare va avea noi valenţe, devenind un portal interactiv, unde vor 

putea fi încărcate documente şi vor putea fi utilizate semnăturile electronice. 

 

"ASF se transformă într-o instituţie suplă, modernă, digitală. Interacţiunea dintre noi şi 

stakeholderi trebuie să fie doar la un click distanţă", a transmis Nicu Marcu. 
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Autoritatea de Supraveghere Financiară este autoritatea naţională, înfiinţată în anul 2013 

prin OUG 93/2012 aprobată prin Legea 113/2013, pentru reglementarea şi 

supravegherea pieţelor asigurărilor, a pensiilor private, precum şi a pieţei de capital. ASF 

contribuie la consolidarea cadrului integrat de funcţionare a celor trei sectoare, care 

însumează peste 10 milioane de participanţi.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 S-a încheiat ședința CSAT, trimitem iar soldați în Afganistan: Vom 

aduce jurnaliști și magistrați afgani și s-a înființat un nou Comitet 

Miercuri, 25 august 2021, a avut loc, la Palatul Cotroceni, ședința Consiliului Suprem de 

Apărare a Țării, condusă de președintele României, Klaus Iohannis, în cadrul căreia a fost 

analizată situația din Afganistan și implicațiile acesteia pentru interesele României, atât 

în planul securității, cât și politic și umanitar. 

Membrii CSAT au apreciat modul în care Celula interinstituțională de criză coordonată 

de către Ministerul Afacerilor Externe, cu sprijinul direct al Serviciului de Informații 

Externe, Ministerului Apărării Naționale și Serviciului Român de Informații, a gestionat 

atât acțiunile concrete derulate rapid și eficient, cât și comunicarea publică în timp real 

în ceea ce privește repatrierea a 49 de cetățeni români care au solicitat acest lucru şi 

efortul pentru relocarea cetățenilor afgani - colaboratori ai autorităților române şi ai 

organizațiilor internaţionale, studenți cu burse în România, categorii vulnerabile precum 

jurnaliști, activişti pentru drepturile omului, magistrați. 

De asemenea, membrii Consiliului au apreciat efortul autorităților române de a evacua 

șapte cetățeni ai unor state partenere și aliate. 

În cadrul ședinței CSAT, s-a stabilit să fie întreprinse, în continuare, demersuri în vederea 

aducerii în siguranță în România a cetățenilor afgani din categoriile menționate mai sus, 

dificultăți obiective legate de rațiuni de securitate împiedicând până acum accesul lor în 

aeroport. 
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Evoluția situației din Afganistan este într-o continuă dinamică, iar România, în deplină 

coordonare cu partenerii săi internaționali, va urmări adoptarea şi implementarea celor 

mai bune variante de răspuns la provocările politice, de securitate și umanitare generate 

de această criză. 

Pe termen scurt și mediu, România va continua să sprijine, inclusiv prin fonduri ale 

asistenței umanitare și asistenței pentru dezvoltare, proiecte care să ajute direct la 

ameliorarea situației cetățenilor afgani din Afganistan și a refugiaților afgani. 

Este nevoie de o abordare integrată a fenomenului migraționist conex evoluțiilor din 

Afganistan printr-o colaborare interinstituțională eficientă. În acest sens, în cadrul CSAT 

a fost decisă activarea Comitetului interministerial Coaliția Națională pentru Integrarea 

Refugiaților. Ministerul Afacerilor Interne va evalua urgent capacitatea de preluare a 

refugiaților/azilanților și posibilitatea de extindere a acesteia. 

Totodată, va fi intensificată colaborarea cu instituțiile europene de resort, în primul rând 

FRONTEX, precum și cu statele vecine care ar putea fi vizate, alături de România, de 

potențiale valurile migraționiste dinspre Afganistan. 

Membrii CSAT au concluzionat că se impun modificări de urgență ale cadrului normativ 

al Ministerului Afacerilor Interne și al Ministerului Afacerilor Externe pentru completarea 

capacităților de răspuns la situațiile din teren, astfel încât statul român să poată oferi în 

mod eficient asistență pe palierul preluării și relocării de cetățeni afgani. 

Nivelul de implicare a statului român în efortul solidar al comunității internaționale de 

preluare a refugiaților a reprezentat un alt subiect analizat în cadrul CSAT. În acest sens, 

s-a dispus începerea pregătirilor necesare. 

Pentru România, schimbarea de regim din Afganistan poate avea consecințe în planul 

securității, din cauza pericolelor reprezentate de extremism, terorism, exportul de 

instabilitate în regiune, traficul de droguri și arme, migrația ilegală, care trebuie 

contracarate. În acest context, România va lua măsurile necesare și va rămâne angajată 

în apărarea intereselor naționale și ale cetățenilor noștri și, în egală măsură, va participa, 

în mod solidar, alături de partenerii și aliații noștri, la efortul internațional de a depăși 

această criză, pe multiplele ei planuri. 
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În cadrul ședinței CSAT a fost abordată și decizia Consiliului Nord-Atlantic de a declanșa 

o operație militară pentru evacuarea cetățenilor afgani care au lucrat pentru misiunile 

NATO în Afganistan, precum și a membrilor familiilor acestora. 

Operația NATO va consta, în principiu, în preluarea cetățenilor afgani din bazele 

temporare din Kuweit și Qatar și relocarea acestora în baze temporare de staționare de 

pe teritoriul statelor aliate, cu asigurarea serviciilor esențiale. 

În acest sens, pe baza elementelor de planificare inițială comunicate de Comandamentul 

Forțelor Aliate în Europa, Consiliul Suprem de Apărare a Țării a hotărât participarea 

Armatei României la această operație de evacuare și relocare a cetățenilor afgani cu un 

efectiv de maximum 200 de militari, începând cu luna august 2021, pentru o perioadă de 

cel mult 6 luni. 

Membrii CSAT au concluzionat că gestionarea consecințelor situației din Afganistan, pe 

termen scurt, mediu și lung, inclusiv sub aspectul lecțiilor învățate, va reprezenta unul 

dintre aspectele importante ale unei mai bune cooperări practice, în complementaritate, 

între NATO și UE, iar România va participa la acest efort. 

De asemenea, membrii Consiliului au subliniat necesitatea unei coordonări sporite 

privind comunicarea strategică și combaterea dezinformării. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Marcel Ciolacu anunță ce va conține moțiunea de cenzură pe care o 

va depune PSD 

Preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, anunţă că în moţiunea de cenzură pe care PSD o va 

depune în viitoarea sesiune parlamentară vor fi abordate două "laturi": trecutul primului 

ministru care a fost arestat în Statele Unite şi aspecte economice şi care ţin de domeniul 

sanitar. El susţine că poartă discuţii cu conducerea Alianţei pentru Unirea Românilor 

(AUR) pentru ca parlamentarii acestei formaţiuni să voteze moţiunea de cenzură. 

"În primul rând este latura fără penali în funţii publice (...) (a doua latură - n.r.) partea 

economică şi în continuare, partea de sănătate. Aţi văzut că s-au pregătit cu ceva pentru 

acest val patru? Am văzut declaraţii acum pe ştiri, manageri de spitale care anunţă că 

deja au ATI-urile pline", a afirmat Marcel Ciolacu, miercuri seară, la România Tv. 
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Liderul PSD a anunţat că miercuri a discutat şi cu preşedintele AUR, George Simion, 

pentru un "demers comun" în ceea ce priveşte moţiunea de cenzură, el spunând că PSD 

contează şi pe voturile AUR în favoarea moţiunii, informează News.ro. 

El a acuzat Guvernul că nu are legătură cu priorităţile românilor. 

"Dubla măsură în actul de guvernare are o sigură denumire: se numeşte corupţie. Când 

ai interes faci dublă măsură. Noi asistăm de la alegeri, de aproape un an de zile şi la doi 

ani de când şi-a impus domnul Iohannis guvernele ale şi coaliţiei sale mândre şi 

competente, de lupte police, nu au nicio treabă cu priorităţile românilor din acest 

moment. Un singur lucru ştiu să facă: să ne împrumute pe viitoarele patru-cinci 

generaţii", a mai afirmat Ciolacu. 

Întrebat dacă PSD va încerca să preia funcţia de preşedinte a Camerei Deputaţilor dacă 

Ludovic Orban va pierde alegerile interne din PNL şi va demisiona, Ciolacu a răspuns că 

nu se "ia" după declaraţiile politice ale celor aflaţi la putere, "fiindcă oricum mint". 

"Vom ataca şefia Camerei sau a Senatului în momentul în care se va contura o altă 

majoritate parlamentară. Aşa funcţionează un stat democratic în cazul în care până la 

urmă românii nu vor ieşi în stradă şi nu vom avea alegeri anticipate sau nu se va rupe 

această coaliţie", a adăugat preşedintele PSD. 

Marcel Ciolacu a reafirmat că PSD nu ar susţine în Parlament un guvern minoritar PNL 

sau PNL-UDMR. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Subvențiile pentru partide ar putea scăpa în totalitate de sub control. 

Guvernul Cîțu a propus o suplimentare record 

După ce în urmă cu câteva luni guvernanții, în frunte cu premierul Florin Cîțu, promiteau 

că vor reduce subvenția pentru partide, realitatea din teren este diferită. 

 

În 2021 suma alocată de statul român pentru partide ar putea să ajungă la un record 

absolut, de 265 de milioane de lei, ca urmare a propunerii de rectificare bugetară. 
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Împrumut din metehnele PSD 

 

În perioada în care la putere se afla PSD, actualii guvernanți criticau constant 

mecanismul prin care partidele politice din România sunt finanțate de la bugetul de stat, 

pentru ca mai apoi să promită că subvențiile vor fi reduse drastic. În noiembrie anul 

trecut, Florin Cîțu îi dădea lecții președintelui PSD Marcel Ciolacu despre cum se fac 

„economii substanțiale” la bugetul de stat prin tăierea „cu un procent semnificativ” a 

subvenției pentru partide. 

 

„Lucrez la bugetul pentru 2021 și exact ca în 2020 voi propune economii REALE la 

bugetul de stat prin: - tăierea cu un procent SEMNIFICATIV a subvenției pentru partidele 

politice și în 2021. În 2020, deși an electoral, am tăiat subvenția pentru partidele politice 

cu 30%. 

Marcel Ciolacu, așa se fac economii substanțiale la bugetul pentru anul viitor. Nu prin 

pseudo-demisii din Parlamentul României”, afirma Cîțu pe Facebook. 

 

În prezent, în legea bugetului se prevăd deja 162 de milioane de lei pentru subvenția 

acordată către partidele politice. Cu toate astea, dacă rectificarea bugetară propusă 

de guvern va fi adoptată în forma actuală, finanțarea formațiunilor va costa România o 

sumă totală de 265 de milioane de lei, adică mai mult față de anul trecut, când partidele 

au primit 253 de milioane, cu toate că anul acesta nu este unul electoral. 

 

Altfel spus, bugetul de stat se golește cu câte 720.000 de lei pe zi pentru a finanța 

partidele politice. 

 

Marți, 24 august, Expert Forum a transmis un comunicat în care solicită guvernului să nu 

mărească din nou această subvenție, menționând că „suntem mult peste ce se practica 

în epoca Dragnea, când actualii guvernanți criticau mecanismul”. 

 

„Solicităm insistent partidelor de la guvernare şi în special premierului Florin Ciţu să 

anuleze astfel de iniţiative clientelare, periculoase pentru jocul democratic, şi să nu 

transforme finanţarea politică într-un mecanism de cumpărare de influenţă”, a transmis 

EFOR. 

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/marcel-ciolacu/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/politica/guvern/
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Partidele primesc prea mulți bani față de ce nevoi au 

 

După primele șase luni ale acestui an, Autoritatea Electorală Permanentă (AEP) a livrat 

deja 92 de milioane de lei din bugetul de stat către partide, sub formă de subvenție. Un 

raport EFOR arată că banii primiți de formațiuni sunt mult peste nevoile reale ale 

acestora, cheltuind abia jumătate din cât au primit. 

 

Din această sumă, cea mai mare parte a mers către propagandă și presă, capitol la care 

PSD și PNL au fost „campioni”. Concret, PSD a cheltuit 66% din bani la această categorie, 

în timp ce PNL s-a folosit de 62% din resurse. Ziare.com a scris lună de lună despre 

sumele concrete cheltuite de partide către presă și propagandă. De exemplu, în luna 

iunie, PSD a scos din visterie 3,3 milioane de lei, în timp ce PNL „doar” 1,2 milioane de 

lei. 

 

Totodată, până în 2024, partidele ar putea rămâne cu sume fabuloase pe care să le 

folosească în campaniile electorale, având în vedere că vor avea loc patru rânduri de 

alegeri. 

 

Istoricul creșterii subvenției pentru partide 

 

Noua lege a finanțării partidelor politice a fost votată în 2015, cu 262 de voturi „pentru”, 

8 „împotrivă” și 20 de abțineri. Aceasta prevedea ca formațiunile să primească anual o 

subvenție de la buget pentru a se evita banii negrii. Fostul deputat PSD Mircea Drăghici, 

inițiatorul legii, explica că prin această nouă lege se va descuraja corupția. Aceeași lege 

interzicea atunci și distribuția de bunuri cu însemne electorale în timpul campaniei 

electorale, ca de exemplu pixuri, brichete, fulare, găleți etc. 

 

În 2015, formațiunile au primit subvenție de la bugetul de stat un total de 6,76 milioane 

de lei, sumă care avea să se dubleze în anii următori, mai întâi în 2016 la 14,46 milioane 

de lei, iar apoi în 2017 la 30 de milioane de lei. 

 

 

https://ziare.com/politica/stiri-politice/partide-politice-primesc-prea-multi-bani-decat-nevoie-realitate-raport-sume-fabuloase-alegeri-1694691
https://ziare.com/politica/stiri-politice/partide-politice-primesc-prea-multi-bani-decat-nevoie-realitate-raport-sume-fabuloase-alegeri-1694691
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/politica/stiri-politice/cheltuieli-partide-luna-iunie-psd-suma-colosala-presa-propaganda-pnl-alegeri-1692016
https://ziare.com/politica/stiri-politice/cheltuieli-partide-luna-iunie-psd-suma-colosala-presa-propaganda-pnl-alegeri-1692016
https://ziare.com/politica/lege/
https://ziare.com/politica/deputat/
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Explozia subvenției pentru partide a avut loc începând cu 2018, când același Mircea 

Drăghici a venit cu o inițiativă de modificare a legii finanțării partidelor și a campaniilor 

electorale. Social-democratul a introdus atunci un amendament prin care de la 

„partidele politice primesc anual subvenție de la bugetul de stat” s-a ajuns la „suma 

alocată anual partidelor politice de la bugetul de stat este de cel puțin 0,01% și de cel 

mult 0,04% din produsul intern brut”. 

 

În iulie 2021 Drăghici, care în trecut era trezorierul PSD, avea să fie condamnat definitiv 

la cinci ani de închisoare pentru că a încercat în 2018 să folosească subvenția pentru 

partide pentru a-și cumpăra o vilă și o mașină. 

 

 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Noi măsuri pentru simplificarea achizițiilor publice, adoptate de 

Guvern. Schimbare cu impact major în domeniul licitațiilor 

Guvernul a adoptat miercuri o Ordonanță de Urgență menită să flexibilizeze și să 

urgenteze implementarea proiectelor majore de investiții, inclusiv a celor din PNRR.  

https://s2.ziareromania.ro/?mmid=6c24f5662ce0091c9a
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Una dintre cele mai importante modificări prevăzute de OUG presupune că autoritățile 

contractate sunt obligate să încheie contractele cu ofertanții câștigători, dacă există o 

decizie favorabilă de la CNCS sau în primă instanță, fără să mai aștepte soluționarea 

definitivă a contestațiilor din instanțe. 

Potrivit Agenţiei Naţionale pentru Achiziţii Publice (ANAP), scopul modificărilor 

legislative este atribuirea mai rapidă a contractelor de achiziţii şi, implicit, îmbunătăţirea 

absorbţiei fondurilor europene. În acelaşi timp, modificările operate sunt esenţiale şi din 

perspectiva alocării de care va beneficia România prin Programul Naţional de Redresare 

şi Rezilienţă (PNRR). 

„Astfel, a fost eliminată din sarcina operatorului economic declarat câştigător obligaţia 

de a prezenta certificate fiscale pentru toate sediile secundare/ punctele de lucru, 

aceasta fiind înlocuită cu o declaraţie pe proprie răspundere din care să reiasă că nu şi-a 

încălcat obligaţiile privind plata impozitelor sau cele privind contribuţiile la asigurările 

sociale, fără alte documente suplimentare. În practică, obţinerea certificatelor fiscale s-a 

dovedit a fi o povară administrativă excesivă, mai ales în cazul operatorilor economici cu 

sute sau chiar mii de sedii secundare", se arată în comunicat. 

Conform sursei citate, alte modificări legislative importante vizează reducerea duratei 

întregului proces de achiziţie publică, de la peste 2 ani (durata medie actuală) până la 6 

luni, printr-o serie de măsuri cum ar fi: diminuarea perioadei maxime de prelungire a 

termenului de întocmire a raportului procedurii sau a raportului intermediar (spre 

exemplu, în cazul licitaţiei deschise şi al licitaţiei restrânse perioada de prelungire se 

reduce de la 80 la 30 de zile), reducerea la jumătate a termenului de publicare a deciziei 

de anulare a procedurii şi, respectiv, eliminarea posibilităţii de prelungire a termenului 

stabilit pentru depunerea documentelor în susţinerea DUAE, în cazul procedurii 

simplificate. 

O noutate o reprezintă introducerea posibilităţii pentru autoritatea contractantă 

sancţionată contravenţional să poată dispune măsuri împotriva persoanei responsabile, 

în cazul în care o instanţă judecătorească constată culpa gravă a respectivei persoane în 

legătură cu exercitarea, în condiţiile legii, a atribuţiilor ce îi revin. 
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„Totodată, prin prezenta Ordonanţă au fost modificate prevederile Legii nr. 101/2016 

privind remediile şi căile de atac, fiind instituită obligaţia semnării contractului cu 

ofertantul declarat câştigător după pronunţarea deciziei CNSC/hotărârii judecătoreşti în 

primă instanţă. Decizia în primă instanţă este executorie şi nu se poate dispune 

suspendarea punerii în executare a acesteia. Această măsură vizează eficientizarea 

procesului de achiziţie publică şi asigurarea derulării investiţiilor în graficul estimat, 

permiţând semnarea contractului fără a mai aştepta o eventuală soluţionare în instanţă a 

plângerii/ recursului", se arată în comunicat, potrivit Agerpres. 

De asemenea, a fost clarificată situaţia în care deciziile CNSC sunt atacate cu plângere la 

instanţa de judecată, situaţie în care nu se mai pot depune probe noi faţă de cele care 

au fost depuse în cadrul contestaţiei iniţiale. 

O altă prevedere se referă la limitarea reparaţiei prejudiciului încercat la valoarea 

cheltuielilor de elaborare a ofertei şi de participare la procedura de atribuire. 

Nu în ultimul rând, modificările legislative operate vizează şi clarificarea unor aspecte 

procedurale ce ţin de derularea controlului ex-ante al procesului de achiziţie publică, 

reglementate la nivelul OUG nr. 98/2017. 

Textul actului normativ va fi publicat la secţiunea Legislaţie/Legislaţie naţională din site-

ul ANAP după publicarea acestuia în Monitorul Oficial. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Guvernul a aprobat alocarea a 3 miliarde de lei pentru finalizarea 

lucrărilor de investiții finanțate prin PNDL II 

Guvernul a adoptat în ședința de miercuri o Ordonanță de urgență care prevede 

finanțarea suplimentară, de la Ministerul Dezvoltării, a proiectelor aflate în derulare prin 

Programul Național de Dezvoltare Locală, etapa a II-a. Bugetul aprobat este de 3 

miliarde de lei, a anunțat Cseke Attila, ministrul Dezvoltării. 

 

Potrivit ministrului Cseke Attila, suplimentarea de buget este menită să acopere costurile 

majorării prețurilor materialelor de construcții și a salariilor. 

 

https://mdlpa.ro/subarticles/5/3miliardePNDLII?fbclid=IwAR2fwoFtZsaQXKx2glvieoUnRE0VbEtR_p1ZltfSThevOUvZCJckh0BdYW8
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“Sprijinul financiar urmărește deblocarea acelor investiții care riscă să fie întrerupte din 

cauza cheltuielilor crescute. Avem în prezent 4.423 de investiții în diferite stadii de 

construcție. Sprijinim proiectele comunităților locale și am luat această măsură pentru a 

asigura finalizarea acestor investiții”, a subliniat acesta. 

 

Beneficiarii care doresc suplimentarea sumelor alocate prin contractele de finanțare prin 

PNDL etapa a II-a trebuie să depună o solicitare, însoțită de o notă justificativă, în 

termen de 30 zile de la data intrării în vigoare a prezentei Ordonanțe de urgență. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Consiliul Concurenței cere eliminarea unor restricții la înființarea 

firmelor de contabilitate. CECCAR se opune 

Consiliul Concurenței cere eliminarea unor restricții care persoanele ce nu practică 

profesia de contabil să-și înființeze firme de contabilitate. Principalul corp profesional al 

contabililor, CECCAR, se opune poziției Consiliului Concurenței. 

„Condițiile de înființare și funcționare a cabinetelor medicale veterinare și a firmelor din 

domeniul contabilității sunt mai restrictive decât cele necesare pentru desfășurarea 

activității cabinetelor medicale umane, constituind bariere care afectează concurența”. 

Aceasta este principala constatare a Consiliul Concurenței în urma finalizării unui studiu 

privind impactul prevederilor legale care obligă companiile din domeniul contabilității și 

cel al serviciilor medicale să fie deținute și/sau administrate de profesioniști în domeniu. 

Astfel, la ora actuală, un cabinet medical cu personalitate juridică poate funcționa dacă 

administratorul sau cel puțin o treime din numărul membrilor consiliului de 

administrație sunt medici. 

În același timp, un cabinet medical veterinar poate funcționa doar dacă printre asociați 

se regăsește cel puțin un medic veterinar care trebuie să fie și reprezentantul legal al 

firmei. 
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Pentru ca o societate comercială de contabilitate/expertiză contabilă să poată funcționa 

trebuie ca majoritatea acțiunilor sau a părților sale sociale să fie deținute de 

contabili/experți contabili, iar structura de administrare să fie aleasă în majoritate dintre 

aceștia. 

Practic, legislația nu permite persoanelor care nu dețin calificare în domeniul medicinei 

veterinare sau contabilității, dar care dețin capital investițional, să înființeze firme pe 

această piață. 

”Dacă în cazul serviciilor medicale umane, protecția sănătății publice este adecvat 

asigurată doar prin impunerea unor cerințe care vizează conducerea firmei, fără a 

impune vreo cerință cu privire la deținerea capitalului, nu se justifică impunerea unor 

criterii mai restrictive pentru serviciile medicale veterinare și pentru cele de contabilitate. 

În acest fel, se reduce concurența prin limitarea accesului operatorilor economici pe 

piețele respective”, a declarat Bogdan Chirițoiu, președintele Consiliului Concurenței. 

Ca urmare, autoritatea de concurență solicită modificarea legislației privind înființarea și 

funcționare companiilor din domeniul contabilității și cel al serviciilor medicale 

veterinare, astfel încât condițiile să fie cel puțin similare cu prevederile din domeniul 

sănătății umane. 

O astfel de modificare ar putea conduce la întărirea concurenței și la accesul mai multor 

furnizori de servicii pe piață. Asigurarea unor condiții pentru stimularea concurenței ar 

putea conduce la înregistrarea de eficiență și la creșterea calității serviciilor, contribuind 

la promovarea intereselor clienților. 

Atât profesia de contabil, cât și cea de medic fac parte din categoria profesiilor liberale, 

iar Comisia Europeană încurajează eliminarea reglementărilor care restricționează în 

mod vădit și nenecesar concurența și care sunt disproporționate în raport cu scopul 

urmărit (printre acestea regăsindu-se și cerințele care privesc deținerea unei părți din 

capitalul social), și anume asigurarea unui nivel cât mai ridicat de calitate al serviciilor 

oferite la prețuri competitive, accesibile unui segment cât mai ridicat din 

populație/clienți. 

Totodată, studiile efectuate la nivel european au arătat că piețele pe care nu există 

reglementări privind controlul intrării sunt mai dinamice, furnizează mai multă inovație și 

se concentrează direct pe nevoile consumatorilor în ceea ce privește accesul și serviciile 

oferite - mai spune Consiliul Concurenței. 
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Ce obiecții are CECCAR 

În schimb, Corpul Experților Contabili și Contabililor Autorizați - principala organizație 

profesională în domeniu - a luat act cu îngrijorare de solicitarea Consiliului Concurenței. 

CECCAR spune că studiul Consiliului Concurenței pleacă de la o ipoteză eronată. 

„Într-un cabinet medical se pot presta servicii medicale ca angajat doar dacă persoana în 

cauză deține calificarea de medic, condiție impusă prin legislație, în timp ce pentru o 

societate de contabilitate/expertiză contabilă legea nu impune ca angajații care 

prestează servicii contabile să dețină calificarea de expert contabil/contabil autorizat. În 

concluzie, comparația celor două situații nu are relevanță raportat atât la legislația 

națională, cât și la cea europeană, concluziile raportului fiind, în consecință, viciate” - 

spune CECCAR. 

De asemenea, piața serviciilor contabile este o piață concurențială - subliniază contabilii 

CECCAR, care consideră că legislația actuală nu obstrucționează accesul pe piața 

serviciilor niciunei persoane, impunând doar condiția obținerii calificării de expert 

contabil/contabil autorizat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Măsura 2: Încep noi contractări pe bugetul disponibil. Până la ce 

număr RUE vor coborî plățile în listă (surse) 

Agențiile IMM din subordinea Ministerului Economiei au început, de miercuri, să trimită 

contracte către sute de beneficiari admiși în lista de așteptare, la Măsura 2 de sprijin 

COVID pentru firme, au declarat pentru StartupCafe.ro, surse din băncile partenere, care 

ne-au dezvăluit și numărul de ordine RUE până la care vor coborî plățile de granturi de 

capital de lucru în lista de aplicanți. 

Reamintim că, inițial, pe baza bugetului suplimentar de 241 milioane de euro mutat de 

la Măsura 3 la Măsura 2 din schema de ajutoare de stat COVID, agențiile IMM au 

transmis contracte de finanțare beneficiarilor admiși până la numărul de ordine RUE 

15.621. Apoi, urmează în listă aplicanți admiși în așteptare. 
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Bugetul ajungea pentru ceva mai mulți aplicanți, dar agențiile IMM de la Ministerul 

Economiei au blocat din buget pentru a soluționa contestațiile depuse de cei respinși. În 

cazul contestațiilor care aveau să fie admise, oamenii ar fi trebuit să-și primească banii - 

acesta este motivul pentru care agențiile au blocat din buget. 

Ajutoare de stat: Cum se face comunicatul de presă- model oficial 

Măsura 2: Cum se procedează cu anunțurile/comunicatele de presă obligatorii 

Contestațiile s-au soluționat, iar de miercuri agențiile au început să trimită contracte de 

finanțare firmelor admise în lista de așteptare. 

Până la numărul RUE 16850 inclusiv, se vor trimite contracte pe bugetul actual disponibil 

- au declarat, pentru StartupCafe.ro, surse bancare. Băncile partenere vor trebui să 

deschidă conturi pentru beneficiarii care își vor primi granturile de capital de lucru de 

2.000-150.000 euro fiecare. 

Asfel, urmează să primească contracte de finanțare în portalul de granturi 866 de firme 

admise în lista de așteptare (de la numărul  RUE 15623 la 16850). Ele vor avea la 

dispoziție 20 de zile de la primirea contractului să-l semneze electronic și să-l încarce 

înapoi în sistem, cu dovada cofinanțării, pentru a-și putea primi granturile, 

conform procedurii. 

Reamintim că, în total sunt 12.487 de firme plătite la Măsura 2, cu o sumă de 3,47 

miliarde de lei, adică 718,38 milioane euro la cursul de schimb folosit în program, de 

anul trecut și până vineri, 20 august 2021. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Raed Arafat anunță o 'zi istorică' pentru sistemul de urgență din 

România 

Șeful DSU, Raed Arafat, a declarat miercuri că Guvernul a aprobat angajarea a mii de 

subofițeri și soldați la Inspectoratul General pentru Situatii de Urgenta. 

 

http://www.imm.gov.ro/ro/2020/10/16/procedura-de-implementare-a-masurii-granturi-pentru-capital-de-lucru-acordate-imm-urilor-a-fost-transmisa-spre-publicare-in-monitorul-oficial-al-romaniei/
https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/masura-2-plata-lista-rue-contestatii.htm
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/raed-arafat_584.html
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"Astăzi vreau să prezint o hotărâre de guvern care a fost adoptată, cel puţin pe linia 

protecţiei civile şi a situaţiilor de urgenţă, fără exagerare, o considerăm o hotărâre 

istorică, pentru că ne corectează o problemă foarte mare din punctul de vedere a 

resursei umane. Deci, astăzi, hotărârea de guvern care vine în urma unui memorandum 

care a fost aprobat în Guvern aduce 8.546 de posturi noi la Inspectoratul General pentru 

Situaţii de Urgenţă, din care 129 de posturi de ofiţer, 25 de maiştri militari şi subofiţeri şi 

8.400 de soldaţi şi gradaţi profesionişti. Va fi premieră când o să avem această categorie 

de personal în cadrul IGSU şi care va reprezenta o pondere importantă în cadrul 

inspectoratului", a declarat Raed Arafat, miercuri, într-o conferinţă de presă la Palatul 

Victoria. 

Acesta a adaugat ca doar in acest an au plecat peste 1000 de cadre din sistem, iar daca 

in 2006 IGSU ar fi trebuit sa aiba peste 42.000 de angajati, au ramas doar 29.000 de 

posturi ocupate. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Medicii de familie care își vor vaccina anti-Covid pacienții la 

domiciliu sau în ambulatorii vor primi între 40 și 60 de lei 

Guvernul a aprobat în ședința de miercuri ordonanța care reglementează vaccinarea 

împotriva COVID-19 de către medicii de familie la domiciliul persoanei, precum și 

activitatea de vaccinare în ambulatoriile de specialitate. Doctorii vor primi 60 de lei 

pentru vaccinarea acasă și 40 de lei în ambulatoriu. 

Potrivit actului normativ, pentru activitatea de administrare a vaccinului împotriva 

COVID-19 de către medicii de familie la domiciliul persoanei, validată ca serviciu de 

vaccinare în Registrul electronic naţional de vaccinare, potrivit schemei complete de 

vaccinare, tariful este de 60 de lei/inoculare. 

Pentru administrarea vaccinului de către medicii de specialitate în cadrul ambulatoriul de 

specialitate pentru specialitățile clinice, inclusiv ambulatoriul integrat al spitalelor, 

validată ca serviciu de vaccinare în Registrul electronic naţional de vaccinare, potrivit 

schemei complete de vaccinare, tariful este de 40 de lei/inoculare. 
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Tarifele includ şi consultaţia medicală, precum şi raportarea şi monitorizarea reacţiilor 

adverse postvaccinale. 

„Am creat cadrul legal pentru ca un număr semnificativ de persoane să poată fi 

imunizate de către medicul de familie la domiciliu. Este o măsură ce are drept scop 

stimularea vaccinării și protecția cu precădere a persoanelor vârstnice, nedeplasabile sau 

mai greu deplasabile. Pentru vaccinarea la domiciliu, am crescut tariful cu 50%, la 60 de 

lei/inoculare, de la 40 de lei/inoculare cât este la cabinet, diferență menită să acopere 

cheltuielile de deplasare. De asemenea, pentru pacienţii cu boli cronice poate începe 

vaccinarea în ambulatoriile de specialitate, tocmai pentru a proteja mai bine acele 

persoane care au şi cel mai mare risc de a se îmbolnăvi şi a dezvolta complicaţii în caz 

de infecţie cu SARS-CoV-2”, a declarat ministrul Sănătății, Ioana Mihăilă. 

Cele două măsuri sunt prevăzute a fi în vigoare până la data de 31 martie 2022, termen 

până la care a fost prelungită și activitatea de administrare a vaccinului de către medicii 

de familie în cabinetele proprii pentru persoanele înscrise pe lista proprie, pentru cele 

care nu au un medic de familie sau pentru care medicul de familie nu asigură aceste 

servicii. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Care sunt întrebările din formularele de vaccinare din școli. Se 

distribuie în 13 septembrie și trebuie completate de părinți 

Formularele privind vaccinarea copiilor vor fi distribuite în școli în 13 septembrie, pentru 

a fi completate de părinți "în termen rezonabil", a declarat la Digi24 ministrul Educației, 

Sorin Cîmpeanu. Cei care nu o vor face nu vor fi sancționați, dar demersul are ca scop să 

se vadă care este dorința de imunizare, a adăugat el. 

Părinții vor trebui să răspundă la întrebările dacă "copilul este vaccinat sau nu?" și "în 

cazul în care nu este vaccinat, aș fi de acord sau nu pentru a fi vaccinat?". În ceea ce 

privește ultima întrebare, ministrul a spus că există riscul ca foarte mulți părinți să 

răspundă cu "nu". 
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În cazul în care majoritatea părinților vor refuza să-și vaccineze copiii, fiind vorba despre 

cei cu vârsta peste 12 ani, "atunci măcar știm și noi că, în cea mai mare parte, nu suntem 

de acord cu vaccinarea, dar în același timp vrem ca școlile să fie un mediu sigur", a spus 

ministrul. 

"Dacă aș fi părinte nu știu de ce n-aș dori să răspund la întrebarea <copilul este vaccinat 

sau nu?> și mai apoi la întrebarea <în cazul în care nu este vaccinat, aș fi de acord sau 

nu pentru a fi vaccinat?>. 

Dacă mă întrebați, pot să vă răspund foarte concret și la obiect: nu există sancțiuni 

pentru părinții care nu răspund, dar îmi place să cred că vor fi foarte puțini aceia care nu 

vor răspunde. 

Repet, e dreptul lor să decidă cu da sau cu nu, dar să știm și noi care este dorința de 

vaccinare", a declarat Sorin Cîmpeanu. 

El a precizat că scopul acestui demers este ca pentru acei părinți care vor decide că sunt 

de acord cu vaccinarea, să se poată organiza echipe mobile în acele școli. 

"Pe de altă parte, vă mai spun încă ceva… am așa un puseu de sinceritate… să vedem și 

noi cum stăm ca să ne eliminăm orice iluzie. 

Riscul este să răspundă foarte mulți părinți cu nu, dar atunci măcar știm și noi că, în cea 

mai mare parte, nu suntem de acord cu vaccinarea, dar în același timp vrem ca școlile să 

fie un mediu sigur", a mai spus ministrul. 

Formularele vor fi apoi strânse de către inspectoratele școlare care le vor da mai departe 

direcțiilor de sănătate publică, a afirmat Cîmpeanu. 

Ministrul a declarat că în fiecare școală a fost desemnată o persoană cu atribuții în 

protecție sanitară, care va asigura legătura între DSP și părinți, pentru a le explica 

avantajele și necesitarea vaccinării anti-Covi la copii. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 UPDATE EXCLUSIV Romprest acceptă să asigure serviciile de 

salubritate din Sectorul 1 la jumătatea prețului cerut la începutul 

anului. Până la sfârșitul săptămânii va fi încheiat un protocol între 

companie și autoritatea locală/ Reprezentant Romprest: Reducerea de 

preț vine din reducerea de prestații 

UPDATE: Directorul adjunct al Romprest, Bogdan Adimi, a precizat 

pentru SpotMedia.ro că reducerea de preț vine din reducerea de prestații. 

știrea inițială 

Romprest a acceptat, într-o minută încheiată miercuri cu Primăria Sectorului 1, să 

asigure serviciile de salubritate din Sectorul 1 la jumătatea prețului solicitat la începutul 

anului, adică la un tarif de 10-12 milioane de lei pe lună, față de 20 de milioane de lei, 

cât a cerut inițial, potrivit documentului consultat de G4Media.ro. 

Până la sfârșitul săptămânii va fi încheiat un protocol între companie și autoritatea 

locală, care stabilește condițiile de prestare a serviciului de salubritate în Sectorul 1 în 

acest an. Contractul pe care îl are primăria cu Romprest nu va fi modificat. 

Potrivit unor documente obținute de Economedia.ro, Romprest a înaintat primăriei la 

începutul anului o estimare de buget de 240 de milioane de lei, pentru servicii de 

curățare a străzilor, colectare și depozitare a deșeurilor și deszăpezire, ceea ce 

reprezenta un tarif de 20 de milioane de lei pe lună. 

În minuta semnată miercuri, primăria a propus un tarif de 10,5 milioane de lei, iar 

Romprest solicită 12,5 milioane de lei. Tariful exact va fi prevăzut într-un protocol care 

va fi încheiat până la finalul acestei săptămâni. 

În plus, primăria se angajează să facă o plată uno ictu de 13,5 milioane de lei, iar 

compania solicită ca aceasta să fie de cel puțin 15 milioane de lei. 

https://spotmedia.ro/stiri/social/primaria-sectorului-1-a-batut-palma-cu-romprest-da-mai-putini-bani-dar-vor-fi-si-mai-putine-servicii-document?fbclid=IwAR2UZ-rqO0NEt4FZJZVxN6UPPk70v-2wsybnJAFYYV_Dj3ZktlzmHkw0CJA
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Primarul Sectorului 1, Clotilde Armand, a precizat, luni, că prefectul Capitalei a decis să 

nu prelungească starea de alertă în Sectorul 1 pentru că Romprest a dat asigurări că „nu 

mai șantajează autoritatea locală” și că poate asigura continuitatea serviciului public de 

salubrizare așa cum prevede legea. 

„De asemenea, compania de salubrizare a acceptat ceea ce noi am spus de aproape un 

an de zile și a refuzat sistematic să priceapă, menținând un șantaj ticalos: fără facturi 

umflate și fără curățenie fictivă. În caz contrar vom avea din nou stare de alertă”, avertiza 

Clotilde Armand. 

Prefectul Capitalei, Alin Stoica, a anunțat, luni, că starea de alertă nu va fi prelungită în 

Sectorul 1. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 APIA a demarat plata ajutorului de stat în valoare de 11,7 milioane 

de lei, în sectorul creşterii animalelor 

Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA) a demarat plata ajutorului de 

stat în valoare de 11,7 milioane de lei, în sectorul creşterii animalelor, pentru 91 de 

solicitanţi, a anunţat joi APIA. 

Plata se face pe baza serviciilor prestate în luna iunie şi în trimestrul al II-lea al anului 

2021, potrivit agerpres.ro. 

https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/08/romprest.jpg
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"Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA), prin Centrele Judeţene, 

informează că efectuează plata ajutorului de stat în sectorul creşterii animalelor, solicitat 

prin cererile de plată aferente serviciilor prestate în luna iunie şi trimestrul al II-lea al 

anului 2021, în sumă de 11.779.663,07 lei, pentru un număr de 91 solicitanţi", se arată în 

comunicatul instituţiei. 

Suma autorizată la plată se acordă de la bugetul de stat, prin bugetul Ministerului 

Agriculturii şi Dezvoltării Rurale (MADR), pentru solicitanţii care au accesat această 

formă de ajutor de stat în conformitate cu prevederile Hotărârii de Guvern nr.1179/2014 

privind instituirea unei scheme de ajutor de stat în sectorul creşterii animalelor, cu 

modificările şi completările ulterioare. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 România primește ratingul 'excepțional' pentru producția agricolă: 

trei culturi bat orice record 

România a primit rating-ul „excepțional” pentru recolta agricolă din 2021. Potrivit 

datelor furnizate de Ministerul Agriculturii, fermierii români au obținut producții record 

la grâu, orz și rapiță. Recolte foarte bune vor fi și la toamnă la porumb și floarea soarelui. 

Rating-ul „excepțional” pentru recolta agricolă din 2021 a fost acordat României de 

către GEOGLAM (Group on Earth Observations Global Agricultural Monitoring Initiative). 

Potrivit Ministerului Agriculturii, în 2021 culturile care plasează fermierii din România pe 

poziția de leaderi, sunt grâul, orzul și rapița, informează Mediafax. 

La grâu, producții situate peste media națională de 5.340 kg/ha s-au realizat în vestul 

țării în județele Satu Mare, Bihor, Arad, Timiș, dar si în județele Olt, Caraș Severin, 

Ialomița. Călărași, Brăila, Galați, Mureș, Neamț, Botoșani, Bacău și Buzău. 

La orz, producția medie la hectar înregistrată până la data de 23 august este de 5.599 

kg/ha, 13 județe depășind media națională: Bihor, Arad, Galați, Ialomița, Caraș Severin, 

Constanța, Brăila, Olt, Mureș, Călărași, Timiș, Dolj și Giurgiu. 

Producții foarte bune sunt anunțate și la toamnă. De exemplu, estimarea privind cultura 

de porumb boabe este de 13,7 milioane tone.  
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Specialiștii anunță că nu sunt zone afectate de secetă și că „aprovizionarea cu apă a 

solului pe adâncimea 0-100 cm prezintă valori satisfăcătoare spre optim în cea mai mare 

parte a Munteniei, Moldovei și Transilvaniei, local în centrul și estul Dobrogei, izolat în 

estul Olteniei și vestul Crișanei”. 

În ceea ce privește floarea soarelui estimarea este de 3,2 milioane tone. 

„La această dată cultura de floarea-soarelui parcurge fazele de maturitate. Pe suprafețele 

unde semănatul a fost efectuat în epoca optimă, respectiv în zona de sud a țării, a 

început recoltarea. Spre exemplificare în judetul Olt s-a recoltat o suprafata de 10.500 

ha, în judetul Teleorman 8.600 ha iar în Dolj 1.400 ha”, anunță Ministerul Agriculturii. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Opt din zece angajaţi români iau în calcul să muncească şi după 

ieşirea la pensie (sondaj) 

Peste şase din zece angajaţi români spun că nu au în prezent un plan pentru 

suplimentarea veniturilor când vor fi pensionari, cum ar fi pensii private sau active 

imobiliare pe care le pot închiria sau vinde, bazându-se strict pe banii pe care îi vor 

încasa din pensia de stat, arată datele unui sondaj desfăşurat de o platformă de 

recrutare online. 

 

În aceste condiţii, doi din zece salariaţi afirmă că vor continua cu siguranţă să lucreze, 

chiar şi doar part-time, iar alţi şase din zece iau în calcul această posibilitate, conform 

sondajului. 

 

"În prezent, 85% dintre respondenţi afirmă că au un salariu net lunar sub pragul de 

5.000 de lei, iar în acest procent circa 30% câştigă sub 3.000 lei, ceea ce nu le permite să 

facă destule economii pentru vârsta pensionării. Alţi 10% câştigă între 5.000 şi 10.000 lei 

lunar, iar restul de 5% - peste 10.000 lei pe lună", susţin autorii sondajului BestJobs. 

 

Cei mai mulţi dintre respondenţi (47%) consideră că ar trebui să aibă economii de până 

la 150.000 lei (30.000 euro) la momentul ieşirii la pensie, pentru a avea o bătrâneţe 

lipsită de griji financiare.  
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Alţi 33% spun că ar trebui să aibă deoparte între 175.000 şi 300.000 lei (60.000 de euro), 

15% ar vrea să aibă economii spre suma de 500.000 lei (100.000 euro), iar restul de 5% - 

peste acest prag. 

 

Totuşi, peste jumătate dintre respondenţi ar vrea să poată economisi lunar între 250 şi 

500 lei, 28% - între 500 şi 750 lei, 13% - între 750 şi 1.000 lei, iar 5% - peste 1.000 lei. 

 

"De altfel, pentru a avea în primul rând venituri mai mari care să le permită să facă 

economii, cei mai mulţi dintre angajaţi iau în calcul să îşi schimbe locul de muncă. Dacă 

în ultimele 12 luni, pe fondul pandemiei, două treimi dintre respondenţi au rămas la 

acelaşi loc de muncă, acum aproximativ patru din zece respondenţi se gândesc să îşi 

schimbe jobul sau chiar domeniul de activitate, iar 22,5% afirmă că au făcut deja paşi în 

această direcţie", mai arată sondajul. 

 

Principalele criterii pe care le vor lua în calcul la căutarea unui job sau domeniu nou 

sunt: un salariu mai mare (67%), siguranţa locului de muncă (39%), mai multă stabilitate 

(32%), posibilitatea de a lucra de acasă (31,5%), mai mult timp liber (29,5%). Sondajul a 

fost efectuat în perioada 1 - 20 august, pe un eşantion de 920 de utilizatori de internet 

din România. 

 

BestJobs este una dintre cele mai importante platforme de recrutare online din 

România. În prezent, pe BestJobs sunt peste 4,6 milioane de profesionişti conectaţi la 

piaţa muncii, peste 25.000 de joburi şi mii de freelanceri, agenţi de recrutare, coachi, 

mentori, terapeuţi, avocaţi şi alte tipuri de specialişti. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Klaus Iohannis participă vineri, la Chișinău, la manifestările dedicate 

împlinirii a 30 de ani de independență a Republicii Moldova 

Preşedintele Klaus Iohannis va fi prezent vineri la Chişinău pentru a participa la 

manifestările dedicate împlinirii a 30 de ani de la declararea independenţei Republicii 

Moldova. 
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La Chișinău, Klaus Iohannis va avea întrevederi cu președinta moldoveană Maia Sandu, 

președintele polonez Andrzej Duda și cu președintele ucrainean Volodimir Zelenski, a 

anunțat Administrația Prezidențială. Cei patru șefi de stat vor susține declarații în cadrul 

unei conferințe de presă comună. 

De asemenea, președintele Klaus Iohannis va participa la ceremonia depunerii de 

coroane de flori la Monumentul lui Ştefan cel Mare şi la ceremonia desfăşurată în Piaţa 

Marii Adunări Naţionale.  

Președintele Klaus Iohannis a mai fost în vizită la Chișinău și la finalul anului trecut, după 

alegerile prezidențiale din Republica Moldova câștigate de Maia Sandu, alegeri despre 

care președintele a spus că sunt „o victorie de o importanță istorică”. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Prețul petrolului crește în fiecare zi: s-au întors vremurile bune 

dinaintea pandemiei 

Preţurile petrolului au crescut miercuri pentru a treia zi consecutiv, cu circa 1%, după 

datele ale guvernului american potrivit cărora cererea de carburanţi a urcat la cel mai 

ridicat nivel atins de la debutul pandemiei de Covid-19, transmite Reuters. 

Cotaţia petrolului Brent a avansat cu 1,1%, la 71,86 dolari pe baril. Preţul petrolului West 

Texas Intermediate (WTI), de referinţă pe piaţa americană, a avansat la rândul său cu 

0,7%, la 67,99 dolari pe baril, informează News.ro. 

Media ultimelor patru săptămâni referitoare la livrările totale de produse în SUA, 

echivalentă cu cererea de carbunranţi, a crescut la aproape 21 de milioane de barili pe 

zi, cel mai ridicat nivel atins din martie 2020, când guvernele au început să impună 

restricţii legate de pandemie, potrivit datelor publicate miercuri de Administraţie pentru 

Informaţii în Domeniul Energiei a Statelor Unite. 

Stocurile de petrol ale Statelor Unite au scăzut în ultima săptămână cu 3 milioane de 

barili, la 432,6 milioane de barili, cu 1% mai mult faţă de aceeaşi perioadă din 2019, 

înainte de pandemie. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/iohannis-a-anuntat-la-chisinau-un-nou-pachet-de-sprijin-masiv-pentru-r-moldova-care-include-200-000-de-doze-de-vaccin-anti-covid-1425480
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Companiile de rafinare au mărit producţia la 92,4% din capacitate, cel mai ridicat nivel 

atins de la sfârşitul lunii iunie. 

Stocurile de benzină au scăzut cu 2,2 milioane de baril în săptămâna analizată, la 225,92 

milioane de barili. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 


